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ELŐLAP 

 
Nógrád Község Önkormányzata Képviselő-testületének 

6. számú 
JEGYZŐKÖNYVE 

 
Készült:  Nógrád Község Képviselő-testületének 2023. április 25-én, Nógrádon      
                         megtartott üléséről. 
 
Ülés helye:  Községháza Nógrád 
 
Jelen vannak:  Varga Richárd polgármester 

5 fő képviselő:  Karcag Sándorné, Kelemen Gyuláné, Keresztes Konrád, Kovács 
Ágnes, Piroska János,       

Ciuleacné Drajkó Adrienn jegyző 
Baloghné Budai Krisztina jegyzőkönyv-vezető 

 
Meghívott vendégek:  Debreceniné Králik Tünde a Szlovák Nemzetiségi Önk. elnöke 
    Varga Ferenc HVB elnök 
    Dr. Kovács István háziorvos 
    Kerekesné Holes Erika védőnő 
         
 Érdeklődő állampolgárok:   Mészáros Fanni Andrea, Pap Richárd, Lestyán Tamás, Lestyán József,  
      Dávid Barbara                                   
 
Napirend előtt: 
 

1. Beszámoló a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról 

            Előadó: Varga Richárd polgármester 
 
   Napirend: 
 

1. Kelemen Gyuláné képviselő eskütétele és megbízólevelének átadása 
Esküt kivevő: Varga Richárd polgármester 
Megbízólevelet átadó: Varga Ferenc HVB elnök 

 
2. Szociális tűzifa pályázat benyújtásáról döntés 

Előadó: Ciuleacné Drajkó Adrienn jegyző 
 

3. Étkezési térítési díj módosításáról tájékoztatás 
Előadó: Ciuleacné Drajkó Adrienn jegyző 

 
4. Nógrád Megyei Katasztrófavédelmi Igazgatóság Balassagyarmati Katasztrófavédelmi 

Kirendeltség 2022. évi tevékenységéről szóló tájékoztatója 
            Előadó: Okolenszki Gábor tű. alezredes 

 
5. Nógrád Megyei Katasztrófavédelmi Igazgatóság Balassagyarmati Hivatásos 

Tűzoltóparancsnokság 2022. évi beszámoló jelentése 
 Előadó: Mohács Gábor tű. alezredes 
 

6. Tájékoztatás a háziorvos, házi gyermekorvos és a védőnői szolgálat tevékenységéről 
Előadó: háziorvos, házi gyermekorvos, védőnő 
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7. Közbeszerzési terv elfogadása 

Előadó: Varga Richárd polgármester 
 

8. Rendkívüli támogatási igény benyújtása 
Előadó: Varga Richárd polgármester 

 
9. Rózsavölgyi Márk Alapfokú Művészeti Iskola átszervezési javaslata 

Előadó: Varga Richárd polgármester 
 

10. Fűzfák kivágására ajánlat 
Előadó: Varga Richárd polgármester 

 
11. Ingatlanügyek 

Előadó: Varga Richárd polgármester 
 
- Nógrád 13/1 hrszú terület állami tulajdonba adása 
- Fekécs Krisztiántól és nejétől az 1136 hrszú építési telek visszavásárlása 
- Az 1136. hrszú építési telek értékesítése-hirdetmény 
- Az 1074. hrszú ingatlan értékesítése 
- Empore Kft. kérelme 
 

12. Polgármester szabadságolási ütemterve 
Előadó: Varga Richárd polgármester 
 

13. Egyebek 
Előadó: Varga Richárd polgármester 
 
- Tűzoltó Egyesület támogatási kérelme 
- Gombár Györgyi kérelme 
- Váci utcai lakosok kérelme 
- Horváth Erzsébet és Szabóné Velki Erzsébet kérelme 
- Várjátékok előkészítése 

 
Napirend utáni hozzászólások 
 
Hozott határozat: 22/2023.(IV.25.) – 45/2023.(IV.25.) képviselő-testületi határozat 
 
Hozott rendelet nem volt.  
 
Zárt ülés nem volt.  
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Nógrád Község Önkormányzata Képviselő-testületének 
6. számú 

JEGYZŐKÖNYVE 
 

Készült:  Nógrád Község Képviselő-testületének 2023. április 25-én, Nógrádon      
                         megtartott üléséről. 
 
Ülés helye:  Községháza Nógrád 
 
Jelen vannak:  Varga Richárd polgármester 

5 fő képviselő:  Karcag Sándorné, Kelemen Gyuláné, Keresztes Konrád, Kovács 
Ágnes, Piroska János,       

Ciuleacné Drajkó Adrienn jegyző 
Baloghné Budai Krisztina jegyzőkönyv-vezető 

 
Meghívott vendégek:  Debreceniné Králik Tünde a Szlovák Nemzetiségi Önk. elnöke 
    Varga Ferenc HVB elnök 
    Dr. Kovács István háziorvos 
    Kerekesné Holes Erika védőnő 
         
 Érdeklődő állampolgárok:   Mészáros Fanni Andrea, Pap Richárd, Lestyán Tamás, Lestyán József,  
      Dávid Barbara                                   

 
              
Varga Richárd polgármester üdvözölte a megjelent képviselőket, a jegyzőt és a meghívott vendégeket. 
A jelenléti ív alapján megállapította, hogy Kovács Ágnes és Keresztes Konrád képviselő nincs jelen. 
Mindketten jelezték, hogy később érkeznek, azonban az ülés határozatképes, így azt 16 óra 07 perckor 
megnyitotta.  
Ezt követően a polgármester javaslatot tett két jegyzőkönyv hitelesítőre Karcag Sándorné és Piroska 
János képviselők személyében. A javasolt személyeket kérdésre a testület egyhangúlag elfogadta.  
A polgármester elmondta a jelenlévőknek, hogy az Egyebek napirendi pont keretében milyen alpontokat 
javasol megtárgyalni.  
Ezután ismertette a meghívóban szereplő napirendi pontok megtárgyalását.  A javasolt napirendek 
megtárgyalásával a testület egyhangúlag egyetértett. 
 
Napirend előtt: 
 

1. Beszámoló a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról 

            Előadó: Varga Richárd polgármester 
 
Varga Richárd polgármester: 
Az anyag kiküldésre került, néhány percet hagyok, hogy átnézzék a képviselők.  
 
Karcag Sándorné képviselő: 
Az urnafalra vonatkozóan megállapítottuk, hogy mennyibe fog kerülni, ezt tudjuk tartani, mert látom, 
hogy elég költséges lett? 
 
Varga Richárd polgármester: 
A költségkímélés érdekében nem 24 db-ot, hanem 12 db-ot rendeltünk meg.  
Amennyiben nincs kérdés, észrevétel a lejárt határidejű határozatokkal kapcsolatban, szavazásra teszem: 
aki elfogadja a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról szóló tájékoztató jelentést, kérem, hogy 
kézfelemeléssel jelezze. 
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A testület egyhangúlag, 4 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással elfogadta a lejárt határidejű 
határozatokról szóló beszámolót, és a következő határozat született: 
 

22/2023.(IV.25.) képviselő-testületi határozat 
 

Nógrád Község Önkormányzata az alábbi határozatokra a beszámolási 
kötelezettséget megszünteti: 
 
2/2023.(I.31.); 3/2023.(I.31.); 4/2023.(I.31.); 5/2023.(I.31.); 6/2023.(I.31.); 
7/2023.(I.31.); 8/2023.(I.31.); 9/2023.(I.31.); 10/2023.(I.31.); 11/2023.(I.31.); 
12/2023.(II.21.); 13/2023.(II.21.); 14/2023.(II.21.); 15/2023.(II.21.); 
16/2023.(II.21.); 17/2023.(II.21.); 18/2023.(II.21.); 19/2023.(II.21.); 
20/2023.(III.14.); 21/2023.(III.14.); 

 
A testület felkéri a jegyzőt, hogy a beszámolási kötelezettség megszüntetését a 
nyilvántartáson vezesse át. 

 
Határidő: azonnal 
Felelős: jegyző 

 
 
 
   Napirend: 
 

1. Kelemen Gyuláné képviselő eskütétele és megbízólevelének átadása 
Esküt kivevő: Varga Richárd polgármester 
Megbízólevelet átadó: Varga Ferenc HVB elnök 

 
Varga Richárd polgármester: 
Kelemen Gyuláné képviselő elfogadta a soron következő mandátumot, az esküt tőlem fogja kivenni, a 
megbízólevelet pedig Varga Ferenc HVB elnök adja majd át részére.  
Felkérem a jelenlévőket, hogy a képviselő eskütételéhez álljanak fel! 
Felkérem a megválasztott képviselőt, hogy az esküt tegye le! 
Kérem, hogy mondja utánam az eskü szövegét, az én után a saját nevét mondja.  
 
„ Én, ……………….. (eskütevő neve) becsületemre és lelkiismeretemre fogadom, hogy 
Magyarországhoz és annak Alaptörvényéhez hű leszek; jogszabályait megtartom és másokkal is 
megtartatom; képviselői tisztségemből eredő feladataimat a (település neve) fejlődésének 
előmozdítása érdekében lelkiismeretesen teljesítem, tisztségemet a magyar nemzet javára 
gyakorlom. Isten engem úgy segéljen! 
 
Kelemen Gyuláné képviselő letette a fenti szövegű esküt, erről okmányt írt alá, melyet a HVB elnöke is 
ellátott kézjegyével. 
 
Az esküokmány a jegyzőkönyvhöz csatolva. 
 
16 óra 15 perckor megérkezik az ülésre Keresztes Konrád képviselő. 
 
Varga Ferenc HVB elnök: 
A Helyi Önkormányzati képviselők és a polgármesterek választásáról szóló törvény 21. §-ának 
rendelkezései szerint, ha az egyéni listáról megválasztott képviselő helye megüresedik, akkor helyére a 
soron következő legtöbb szavazatot elért jelölt léphet. Mivel a 2019. évi önkormányzati választáson a 
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soron következő legtöbb szavazatot Kelemen Gyuláné kapta, ezért a megüresedett képviselői helyre 
Kelemen Gyuláné lép, akinek eskütételét követően átadom a megbízólevelet.  
Sok sikert, jó egészséget kívánok munkájához! 
 
Ezek után átadta a megbízólevelet a képviselő részére.  
 
16 óra 18 perckor Varga Ferenc HVB elnök távozik az ülésről. 
 
Varga Richárd polgármester: 
Köszöntöm a közben megérkező Keresztes Konrád képviselő urat, és köszönjük, hogy megtisztelte ezt 
az ünnepélyes pillanatot azzal, hogy felfordulást tudott itt alkotni. Gondolom Önnek, vagy Neked nem 
sokat számít egy ilyen képviselői eskütétel. 
 
Keresztes Konrád képviselő: 
Kérsz egy kis vizet polgármester úr? 
 
Varga Richárd polgármester: 
Nem, köszönöm! 
 
 

2. Szociális tűzifa pályázat benyújtásáról döntés 
Előadó: Ciuleacné Drajkó Adrienn jegyző 
 
Írásbeli előterjesztés csatolva. 
 
Ciuleacné Drajkó Adrienn jegyző: 
Ebben az évben is lehetőség van a Belügyminisztérium által kiírt 5000 főt meg nem haladó 
településeknek szociális célú tüzelőanyag vásárlásához kapcsolódóan támogatást kérni. Az 
önkormányzat minden évben beadja ezt a pályázatot és mindig támogatva is lett. Idén 94 m3 
keménylombú tűzifa támogatására nyújthatunk be igényt. Ehhez 238.760 Ft önerő szükséges, valamint a 
szállítási költség terhel még minket. Javaslom, hogy igényeljük a maximális mennyiséget, erre nyújtsuk 
be a pályázatot. 
 
Keresztes Konrád képviselő: 
Honnan kapjuk a tűzifát? 
 
Ciuleacné Drajkó Adrienn jegyző: 
Az erdészettől.  

 
Keresztes Konrád képviselő: 
Kb. 8.000-10.000 Ft/m3 lesz a szállítási díj? 
 
Ciuleacné Drajkó Adrienn jegyző: 
Igen, nagyjából.  
 
Karcag Sándorné képviselő: 
Ez ugyanaz, amit minden évben beadunk, csak most előrébb jött az időpont? 
 
Ciuleacné Drajkó Adrienn jegyző: 
Igen, április 28-ig kell beadni a pályázatot.  
 
Varga Richárd polgármester: 
Amennyiben egyetértenek azzal, hogy az önkormányzat 94 m3 tűzifa támogatására nyújtson be 
pályázatot, kézfelemeléssel jelezzék! 
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A testület egyhangúlag, 5 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással támogatta a pályázat 
benyújtását és az alábbi határozatot hozta: 
 

23/2023.(IV.25.) képviselő-testületi határozat 
 

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete támogatási igényt kíván 
benyújtani a Magyarország 2023. évi központi költségvetésről szóló 2022. évi 
XXV. törvény (a továbbiakban: költségvetési törvény) 3. melléklet 2.2.1. pont 
szerint.  
Az 5000 fő lakosságszámot meg nem haladó települési önkormányzatok 
szociális célú tüzelőanyag vásárláshoz kapcsolódó támogatásra pályázhatnak 
Az önkormányzata maximálisan igényelhető 94 m3 mennyiségű 
keménylombos tűzifa megvásárlásához igényelt támogatásra pályázik. A 
szükséges önrészt 238 760 Forintot és szállítási költséget a 2023. évi 
költségvetés települési támogatásra tervezett összegéből biztosítja az 
önkormányzat, és egyben kijelenti, hogy a szociális célú tűzifában részesülőtől 
semmilyen ellenszolgáltatást nem kér. A testület felkéri a polgármestert, hogy a 
pályázat benyújtásáról intézkedjen.  Felkéri a jegyzőt, hogy a szociális 
tűzifával kapcsolatos rendelettervezet elkészítéséről gondoskodjon, és terjessze 
a testület elé. Felkéri továbbá a polgármestert, hogy a határozat végrehajtásáról 
gondoskodjon, és arról a testületnek számoljon be.  
 
Határidő: 2023.05.31. értelemszerű és folyamatos  
Felelős: polgármester és jegyző 

 
 
 

3. Étkezési térítési díj módosításáról tájékoztatás 
Előadó: Ciuleacné Drajkó Adrienn jegyző 

 
Írásbeli előterjesztés csatolva. 
 
Ciuleacné Drajkó Adrienn jegyző: 
Az étkezési térítési díjakat legutóbb 2022. szeptemberében módosította a képviselő testület. Már akkor 
is nagy volumenű emelésre volt szükség, mert a megemelkedett rezsiköltség és az élelmiszer alapanyag 
árak ezt indokolták. Ekkor szó volt arról, hogy ezt az idei évben majd felül kell vizsgálni. Az óvoda 
vezetője és az élelmezésvezető felkereste ez ügyben az önkormányzatot és a Szociális bizottság 
álláspontja is az, hogy vizsgáljuk felül az árakat.  
 
Keresztes Konrád képviselő: 
Mit javasolsz, mennyi legyen az ár? 
 
Ciuleacné Drajkó Adrienn jegyző: 
Én nem javasolhatok. Az élelmezésvezetőnek kell ezt felmérni, illetve kimutatások kellenek a 
könyvelőktől a bevételekről, kiadásokról. Én azt gondolom, hogy minimum 10%-os emelésre szükség 
van.   
 
A testület 4 igennel, 0 ellenszavazattal és 1 tartózkodással támogatta az étkezési térítési díj 
módosításáról szóló rendelet előkészítését és az alábbi határozatot hozta: 
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24/2023.(IV.25.) képviselő-testületi határozat 

 
Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete a későbbiekben 
módosítani kívánja Nógrád Község Önkormányzata képviselő-testületének 
6/2022. (IX.1.) önkormányzati rendelete az étkeztetésekért fizetendő térítési 
díjak megállapításáról szóló rendeletét. Az óvoda vezetője, mint az étkezésért 
felelől intézmény vezetője kezdeményezte a térítési díjak emelését, ezért az 
élelmezés-vezető és a jegyző kidolgozza az erre vonatkozó javaslatot, majd a 
jegyző a képviselő-testület elé terjeszti. Az Egészségügyi, Szociális, Oktatási 
és Sport Bizottság egyetért a nevezett rendelet módosításának előkészítésével. 
 
Határidő: 2023. július 31.  
Felelős: jegyző 

 
 
 
 
4. Nógrád Megyei Katasztrófavédelmi Igazgatóság Balassagyarmati Katasztrófavédelmi 

Kirendeltség 2022. évi tevékenységéről szóló tájékoztatója 
        Előadó: Okolenszki Gábor tű. alezredes 
 
Írásbeli előterjesztés csatolva. 
 
Varga Richárd polgármester: 
A Nógrád Megyei Katasztrófavédelmi Igazgatóság Balassagyarmati Katasztrófavédelmi Kirendeltség 
2022. évi tevékenységéről szóló beszámolója megküldésre került. Azt gondolom, hogy egy részletes, 
mindenre kiterjedő, jól kidolgozott tájékoztatót kaptunk.  
 
A testület egyhangúlag, 5 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással elfogadta a beszámolót és az 
alábbi határozatot hozta: 
 

25/2023.(IV.25.) képviselő-testületi határozat 
 

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete a Nógrád Megyei 
Katasztrófavédelmi Igazgatóság Balassagyarmati Katasztrófavédelmi Kirendeltség 
2022. évi tevékenységéről szóló tájékoztatóját az előterjesztés szerinti tartalommal 
elfogadja. 
A testület felkéri a polgármestert, hogy a döntésről az érintettet értesítse. 

 
Határidő: azonnal 
Felelős: polgármester  

 
 
5. Nógrád Megyei Katasztrófavédelmi Igazgatóság Balassagyarmati Hivatásos 

Tűzoltóparancsnokság 2022. évi beszámoló jelentése 
       Előadó: Mohács Gábor tű. alezredes 
 
Írásbeli előterjesztés csatolva. 
 
Varga Richárd polgármester: 
A Nógrád Megyei Katasztrófavédelmi Igazgatóság Balassagyarmati Hivatásos Tűzoltóparancsnokság 
2022. évi beszámoló jelentését is megküldték az önkormányzat részére. Szintén jól összeszedett anyagot 
kaptunk, jól látszanak az esetszámok, a kivonulások, az állomány átszervezése és egyéb adatok.  
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Karcag Sándorné képviselő: 
Nagyon részletes a beszámoló, kitűnik belőle, hogy sokkal több volt a tűzeset 2022-ben, mint az előző 
években sajnos.  
 
A testület egyhangúlag, 5 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással elfogadta a beszámolót és az 
alábbi határozatot hozta: 

26/2023.(IV.25.) képviselő-testületi határozat 
 

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete a Nógrád Megyei 
Katasztrófavédelmi Igazgatóság Balassagyarmati Hivatásos Tűzoltóság 2022. 
éves beszámoló jelentését az előterjesztés szerinti tartalommal elfogadja. 
A testület felkéri a polgármestert, hogy a döntésről az érintettet értesítse. 

 
Határidő: azonnal 
Felelős: polgármester  

 
 
6. Tájékoztatás a háziorvos, házi gyermekorvos és a védőnői szolgálat tevékenységéről 

       Előadó: háziorvos, házi gyermekorvos, védőnő 
 
Írásbeli előterjesztés csatolva. 
 
Varga Richárd polgármester: 
Mindhárom beszámolót megkaptuk, azt gondolom, hogy egy jól összeállított anyagról van szó. Ezeket a 
tájékoztatókat azért kéri be az önkormányzat, mert a kötelező feladatellátásról beszámolási 
kötelezettségünk van a hatóságok felé. Mivel nem vagyunk szakemberek, ezért be kell kérnünk ezeket a 
beszámolókat a szakemberektől és ebből tudunk az esetleges kérdésekre válaszolva adatot szolgáltatni.  
A háziorvos beszámolójában tárgyi eszköz, vagy egyéb kérés nem volt, annyi jelzés érkezett részéről, 
hogy a körzetes nővért szeretné tovább foglalkoztatni.  A múltkori megbeszélésen arra jutottunk, hogy a 
ezen nem kívánunk változtatni és az önkormányzat ameddig tudja, betervezi a körzetes nővér bérét a 
költségvetésbe.  
A gyermekorvos jelezte, hogy nyomtatóproblémával küzd, ezt az önkormányzat megpróbálja a saját 
eszközállományának átcsoportosításával kiküszöbölni.  
A védőnőnek egy mobiltelefonra lenne szüksége olyan alkalmazások használatára, amit a jelenlegi 
készüléke nem tud. Segítünk ennek megoldásában is. Egy zárható szekrényt is szeretne, ezt a saját tárgyi 
eszközeinkből fogjuk áthelyezni.  
 
Karcag Sándorné képviselő: 
A védőnő egy szúnyoghálót is szeretne az ablakra, szerintem ezt is tudjuk teljesíteni. 
 
Kerekesné Holes Erika védőnő: 
Még egy vérnyomásmérőt és gyerekmandzsettát írtam fel, ezekre is nagy szükség lenne. 
 
Varga Richárd polgármester: 
Kérem, hogy a szakmai szempontok alapján kérjen be árajánlatokat, és megnézzük, hogy az anyagi 
fedezet hogy áll rendelkezésre. Ami a feladatellátáshoz szükséges, azt meg fogjuk teremteni.  
A védőnői szolgálat finanszírozási része június, vagy július hónaptól átszervezésre kerül, ha már 
biztosat tudunk, akkor erről is beszélni fogunk a testületi ülésen. 
 
Piroska János képviselő: 
Jelezni szeretném, hogy a gyermekorvosi rendelő nem a Börzsönyi úton van, az a diósjenői rendelő 
címe. Valószínűleg elírás történt. 
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Varga Richárd polgármester: 
Jelezni fogjuk a gyermekorvosnak. Köszönjük! 
Megkérem Keresztes képviselő urat, hogy a keresztbe beszélgetést fejezze be, ha szót kér, jelezze! 
 
Keresztes Konrád képviselő: 
Még gondolkodom rajta, hogy kérek e szót! 
 
Varga Richárd polgármester: 
Ez egy képviselő testületi ülés, adjuk meg a megfelelő komolyságát ennek a dolognak, bár az Ön 
ismeretében ez elég nehéz lesz. 
 
Keresztes Konrád képviselő: 
Amiket a polgármester úr kihoz belőlem, nehéz lesz, de megpróbálom. 
 
Piroska János képviselő: 
A gyermekorvosi beszámolót olvasva meglepődtem, hogy a gyermekorvosi praxisban a létszám kettő 
híján 2000 fő. Ebből területen kívüli 1164 fő, tehát kb. 800 valahány fő érintett van a három településen.  
Valószínűleg jogszabályi lehetősége van annak, hogy máshonnan is fogadhat betegeket.  
 
A testület egyhangúlag, 5 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással elfogadta a beszámolókat és az 
alábbi határozat született: 
 

27/2023.(IV.25.) képviselő-testületi határozat 
 

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete a háziorvosi, házi 
gyermekorvosi és védőnői tevékenységről szóló tájékoztatókat elfogadja.  
Felkéri a háziorvosokat és védőnőt, hogy továbbra is jó színvonalon biztosítsák a 
település egészségügyi ellátását.  

 
Határidő: folyamatos 
Felelős: háziorvosok, védőnő  
 

 
7. Közbeszerzési terv elfogadása 
Előadó: Varga Richárd polgármester 
 
Írásbeli előterjesztés csatolva. 
 
Varga Richárd polgármester: 
A közbeszerzési tervet minden évben el kell készítenie az önkormányzatnak. Nógrád Község 
Önkormányzata 2023. évre vonatkozó éves összesített közbeszerzési terve nemleges mivel a tervezett 
beszerzések becsült értékének nagyságrendje várhatóan nem éri el a 2023. évre irányadó közbeszerzési 
értékhatárokat. 
 
Keresztes Konrád képviselő: 
Mekkora a 2023. évi értékhatár, amit nem értünk el? 
 
Ciuleacné Drajkó Adrienn jegyző: 
Vannak nemzeti értékhatárok és uniós értékhatárok is. A nemzeti értékhatárok megegyeznek a tavalyi 
értékhatárokkal. Klasszikus ajánlatkérők esetében a nemzeti értékhatárok: - árubeszerzés esetében 15 
000 000 forint; - építési beruházás esetében 50 000 000 forint; - szolgáltatás megrendelése esetében 15 
000 000 forint.  
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 Közszolgáltatói szerződésekre vonatkozó nemzeti közbeszerzési értékhatárok: - árubeszerzés esetében 
50 000 000 forint; - építési beruházás esetében 100 000 000 forint; - szolgáltatás megrendelése esetében 
50 000 000 forint.  
Klasszikus ajánlatkérők vonatkozásában: - építési koncesszió esetében: 100 000 000 forint; - 
szolgáltatási koncesszió esetében: 30 000 000 forint.  Közszolgáltatói szerződések vonatkozásában: - 
építési koncesszió esetében: 200 000 000 forint; - szolgáltatási koncesszió esetében: 100 000 000 forint. 
Év közben, ha változás van az önkormányzat fejlesztéseiben beszerzéseivel kapcsolatban, akkor lehet 
módosítani a közbeszerzési tervet.  
 
A testület egyhangúlag, 5 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással elfogadta a közbeszerzési tervre 
tett javaslatot és az alábbiak szerint döntött: 
 

28/2023. (IV.25.) képviselő-testületi határozat  
 

Nógrád Község Önkormányzata 2023. évre vonatkozó éves összesített 
közbeszerzési terve nemleges, mivel a tervezett beszerzések becsült értékének 
nagyságrendje várhatóan nem éri el a 2023. évre irányadó közbeszerzési 
értékhatárokat. Amennyiben a tárgyévben bekövetkezett változások szükségessé 
teszik a közbeszerzési eljárás lefolytatását, a közbeszerzési tervet módosítani 
kell az ilyen igény, vagy változás felmerülésekor.  

 
Határidő: 2023. április 30. 
Felelős: polgármester, jegyző 

 
Kerekesné Holes Erika védőnő16 óra 37 perckor távozott az ülésről. 
 
 
8. Rendkívüli támogatási igény benyújtása 

Előadó: Varga Richárd polgármester 
 
Írásbeli előterjesztés csatolva. 
 
Varga Richárd polgármester: 
Rendkívüli támogatási igény benyújtására minden évben lehetőséget ad a Belügyminisztérium. Lejárt, ki 
nem fizetett számlák esetében igényelhető ez a támogatás. Az önkormányzat megpróbált minden 
számlát kifizetni, de volt olyan, ami háttérbe szorult. Most van arra lehetőség, hogy ezeket a számlákat a 
Belügyminisztérium segítségével rendezni tudjuk pályázat keretében. Ezek a lejárt számlák az óvoda 
fűtésével kapcsolatosak és 1.164.000 Ft összegűek. 6 db számláról van szó. 
Próbáltunk olyan elvet követni, hogy először az étkezési alapanyagok kerüljenek beszerzésre, ezek 
számlái ki legyenek fizetve. Ezen kívül az áramszámla kifizetése is prioritást élvez, hiszen bármikor 
kikapcsolhatják az áramot. 
Az első két hónapban csak bértámogatást kaptunk, az adóbevételek március 15-ig voltak esedékesek.  
Az óvoda fűtőanyagát Diósjenő önkormányzatától szerezzük be. 
Kérem a képviselő testületet, hogy támogassa ennek a pályázatnak a benyújtását.  
 
Piroska János képviselő: 
Az óvodánál elhelyezett napelem rendszer által termelt elektromos energia mennyiben jelent nekünk 
segítséget? A termelt és a vételezett energia között mennyi lehet a különbség? 
 
Varga Richárd polgármester: 
Ez időjárás és évszakfüggő is. Akkor a legjobb, ha rögtön fel tudjuk használni, amit termel a rendszer. 
Tárolni nem tudjuk. A rendszer képes arra, hogy megtermelje a teljes igényt is.  
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Piroska János képviselő: 
Érdemes az önkormányzatnak odafigyelni arra, hogy a meglévő rendszer teljesítménye hogyan jelenik 
meg a felhasználásban?  
 
Keresztes Konrád képviselő: 
Szívesen válaszolok erre a kérdésre, ugyanis én annak idején részt vettem ennek a rendszernek a 
telepítésében. 50.000 kW órát termel évente, ez kb. 5 M Ft-ot jelent minden évben. Ahogy az idő múlik, 
nem sokat veszít a teljesítőképességéből. Ellentétben azzal, amit a polgármester úr mondott, tudjuk 
tárolni, bármikor teszünk bele villanyt, azt onnan bármikor ki tudjuk venni.  
 
Piroska János képviselő: 
A napelem rendszer telepítése egy gazdaságos működtetést irányzott elő, hogy ezáltal költségcsökkentés 
érhető el.   
 
Keresztes Konrád képviselő: 
Amikor ezt bekötöttük, a földgáz le is lett kötve, az óvodában azóta sincs földgáz és tökéletesen 
működik a rendszer.  
 
Varga Richárd polgármester: 
A rendszer felülvizsgálatát és ellenőrzését mindig meg kell, hogy tegyük. 2021-ben havi 65.000 Ft-os 
részszámlát fizettünk az elektromos áram vételezéséért. Év végén durván 100.000 Ft-os elszámoló 
számla érkezett. Mivel minden árammal működik az intézményben, ezzel nem volt probléma addig, 
amíg tavaly kikerültünk a versenypiacra és más árszabás lett és ott felborult ez az arány. A betáplálás és 
a vételezés közötti ár az különböztetve van, más áron kapjuk, mint amit betáplálunk.  
Kérem tehát a képviselő testületet, hogy támogassa ennek a pályázatnak a benyújtását.  
 
A testület egyhangúlag, 5 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással támogatta a javaslatot és az 
alábbi határozatot hozta: 
 

29/2023.(IV.25.) képviselő-testületi határozat  
 

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete támogatási igényt kíván 
benyújtani a Magyarország 2023. évi központi költségvetésről szóló 2022. évi 
XXV. törvény (a továbbiakban: költségvetési törvény) 3. melléklet 2.1.5. pont 
szerinti „Önkormányzatok rendkívüli támogatása” jogcím szerinti támogatásra. 
A képviselő-testület felkéri a polgármestert, hogy a pályázat benyújtásáról 
intézkedjen.  

 
Határidő: 2023.május 31.  
Felelős: polgármester és jegyző 

 
 
Keresztes Konrád képviselő: 
Arra a 18 M Ft támogatására, amit elbuktunk az iskola pályázatánál, mikor lesz lehetőség pályázni? 
 
Varga Richárd polgármester: 
Elbírálás alatt van, nincs még eredmény. Nem kell külön pályáznunk.  
Zavarja a füleimet az, hogy „elbuktuk”. Nem buktuk el, mert van egy általános iskolánk Nógrádon, 
ahová beépítésre kerültek azok az anyagok, aminek az árát a Magyar Állam kifizette, tehát a településen 
itt van a kifizetett anyag. A pályázati támogatásból nem 100 %-ot tudtunk teljesíteni, hanem csak 76 %-
ot.  
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Keresztes Konrád képviselő: 
Megmondom, miért buktuk el, próbálok rávilágítani. Ennek a pályázatnak az intenzitása 100%. Azért 
lett elbukva, mert mielőtt az önkormányzat égisze alatt ehhez bárki is hozzányúlt, azelőtt ott egy 
korszerű, biomassza tüzelésű kazán volt. Az lett volna jó megoldás, akkor lett volna 100% intenzitású, 
ha vagy nem nyúltak volna hozzá, vagy egy másik biomassza tüzelésű kazánt tettek volna oda. Mivel ezt 
valaki elrontotta – gondolom itt az önkormányzaton belül kell keresni a hibát, hogy ki az, aki ezt 
elronthatta, ezért gázkazán lett beépítve. A gázkazán nem támogatott, nem környezetbarát. Az a közel 
20 M. Ft, ami erre lett költve, ez a baj. Ha azt egy másik megújuló energiaforrással biztosított 
hőtermelés oldotta volna meg, akkor nem lett volna semmi probléma. 
 
Varga Richárd polgármester: 
Muszáj erre reagálnom, mert nem bírom magamban tartani. Az iskolának a fűtésére a szerződést a 
Balassagyarmati Tankerületi Központ kötötte a vállalkozással, vele voltak jogviszonyban. Nógrád 
Község Önkormányzatával nem volt jogviszonyban a fűtés szolgáltatójával, ezt neked nagyon jól kell 
tudni, hiszen, ha jól tudom részese voltál a dolognak. A Tankerület úgy döntött, hogy ebből a számára 
előnytelen versenyhelyzetből kiszáll. Azt mondta, hogy a saját költségén ő gázra fog átállni, mert neki 
az a versenyképes, az a gazdaságos. Ebbe az önkormányzatnak ilyen szempontból nem volt beleszólása. 
Az, hogy szerencsétlenül a két pályázat egymásra futott és a fenntartási idő még 2023-ban sem indult el, 
szerintem itt az önkormányzatnál ne keressél felelőst erre! 
 
Keresztes Konrád képviselő: 
Ezt úgy hívják, hogy projektmenedzsment, felelős projektmenedzsment és felelős gazdálkodás. Azt 
gondolom, ha közel 20 M Ft hiányzik az önkormányzat költségvetéséből, akkor lehet, hogy itt kell 
keresni a felelőst.  
 
Varga Richárd polgármester: 
Nem fogunk itt felelőst keresni.  
 
Keresztes Konrád képviselő: 
Fejtől bűzlik a hal, nyilván, ha visszakanyarodunk oda, hogy te lehetsz érte a felelős, akkor nem 
érdemes keresni a felelőst.  
 
Varga Richárd polgármester: 
Én állok elébe bármilyen keresésnek! Engem ezzel nem tudsz befolyásolni! Hozzáteszem, ha esetleg 
még olyan eredmény születik a pályázat kihirdetésekor, akkor még mindig ott van a Tankerület, akinél 
érdemes tárgyalni ezeket a dolgokat.  
 
16 óra 54 perckor érkezik az ülésre Lestyán József és Lestyán Tamás érdeklődő állampolgár. 
 
Keresztes Konrád képviselő: 
Nagyon fontos lenne a tankerülettel felvenni a kapcsolatot.  
 
Varga Richárd polgármester: 
Még egy fontos kérdésem van, melyik napirendi ponthoz kapcsolnád ezt, hogy most tárgyaltuk, mert 
szeretnénk tovább haladni?  
 
Keresztes Konrád képviselő: 
Ehhez a mostani napirendhez kapcsoltam. Arról beszéltünk, hogy vannak kifizetetlen számlák.  
 
Ciuleacné Drajkó Adrienn jegyző: 
Azt gondolom, hogy a költségvetést ez még nem terheli. Ha esetleg ez a támogatási igény nem úgy sül 
el, ahogy szeretnénk, akkor még van egyéb lehetőség, hogy rendezzük.  
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Keresztes Konrád képviselő: 
Az én feladatom jó gazda módjára időnként feltenni kérdéseket, köszönöm válaszodat, meg is értettem.  
 
Varga Richárd polgármester: 
Keresztes képviselő úr, mikor én jó gazda módjára 2019-ben hivatalba léptem, első komoly feladat volt 
számomra, hogy a te vállalkozásaidnak felhalmozott közel 16 M Ft-os tartozását rendezze Nógrád 
Község Önkormányzata. Nagyon fontos, hogy tovább menjünk a napirendi pontokkal, köszönöm! 
 
Keresztes Konrád képviselő: 
Finom módon mindig megköszönöd! Mondasz valamit, ami nem fedi az igazságot…  
 
Varga Richárd polgármester: 
Képviselő úr, megvonom a szót! Köszönöm, megyünk tovább! 
 
Keresztes Konrád képviselő: 
Az a baj, hogy hazudozol, és utána megvonod a szót! 
 
Varga Richárd polgármester: 
Megyünk tovább, köszönöm! 
 
Keresztes Konrád képviselő: 
Nagyon szívesen! Vegyük fel a jegyzőkönyvbe, szó szerint! 
 
Varga Richárd polgármester: 
Megvontam a szót! 9. napirendi pont következik. 
 
 

9. Rózsavölgyi Márk Alapfokú Művészeti Iskola átszervezési javaslata 
Előadó: Varga Richárd polgármester 

 
Írásbeli előterjesztés csatolva. 
 
Varga Richárd polgármester: 
A Művészeti Iskola illetve a Balassagyarmati Tankerület megkeresett bennünket azzal a 
kötelezettségével, hogy az önkormányzat, mint az iskola épület tulajdonosát értesítse, hogy át kívánja 
szervezni a zenei oktatást az intézményben és kérik, hogy ezt támogassuk, véleményezzük. Én telefonon 
már biztosítottam támogatásunkról őket, de képviselő testületi határozattal is meg kell erősíteni 
támogatásunkat.  
 
Piroska János képviselő: 
Nagyon örülök, hogy ilyen rugalmasan és a helyi lehetőségeket figyelembe véve hozzásegítik azokat a 
gyerekeket, akiknek zenei érdeklődésük van, hogy nem kell utazni, helyben biztosítják nekik a 
megfelelő oktatást.  
 
Keresztes Konrád képviselő: 
Nagyon örülök én is, javaslom, hogy támogassuk! 
 
A testület egyhangúlag, 5 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással támogatta a kérelmet és az 
alábbi határozatot hozta: 
 
 
 
 
 



 14
 
 

30/2023.(IV.25.) képviselő-testületi határozat  
 

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete támogatja a Rózsavölgyi 
Márk Alapfokú Művészeti Iskolát érintő 2023. évi átszervezési javaslatot, az 
iskola átszervezését, a szakmai alapdokumentum módosítását a megküldött 
tájékoztatás szerint.  
 
Határidő: 2023.május 31.  
Felelős: polgármester 

 
 

10. Fűzfák kivágására ajánlat 
     Előadó: Varga Richárd polgármester 
 
Írásbeli előterjesztés csatolva. 
 
Varga Richárd polgármester: 
Ez már egy hosszú ideje húzódó dolog. A Morgó patak menti fákról van szó, hogy a meder tisztítás 
megfelelően géppel is végrehajtható legyen. Durván 40 db fát érint. A szomszédos telek tulajdonosa is 
többször jelezte, hogy gondot, károkat okoznak a fák, a lehulló ágak. Sokat költött a terület 
parkosítására.  Az illetékes hatóság kétszer is kiegészítésre utasított bennünket. Mi ezeknek eleget 
tettünk. 2022. novemberében tartottunk egy helyszíni bejárást, akkor Keresztes képviselő úr jelezte, 
hogy ő előnyösebb feltételekkel tudná a fakivágási feladatokat elvégezni, ezt küldtük most ki. Ő nem 
csak a munkát végezné el, hanem fizetne is a fákért.  
17 óra 01 perckor érkezik az ülésre Dávid Barbara érdeklődő állampolgár. 
 
Keresztes Konrád képviselő: 
Csak a legszükségesebb fákat kellene kivágni, szívesen fizetek 1000 Ft/db jelképes összeget a fákért. 
Azt gondolom, hogy ha a költségvetésbe 40.000 Ft, vagy 50.000 Ft bekerül, az pozitív.  
 
Piroska János képviselő: 
Mióta húzódik ez? 
 
Varga Richárd polgármester: 
Már évek óta. Először nyarasként lett a Kormányhivatal felé jelezve, akkor azt visszadobták, hogy az 
nem nyaras. Utána volt egy földbesorolási átvezetési igényük, mert nem úgy volt bejegyezve a 
Földhivatalnál.  
 
Karcag Sándorné képviselő: 
Mennyi ideig fognak tartani a munkálatok előreláthatólag? 
 
Keresztes Konrád képviselő: 
Én azt gondolom, hogy néhány nap alatt ez lezajlik. Biztosítani fogjuk, hogy a buszok, autók tudjanak 
közlekedni.  
 
Piroska János képviselő: 
Mivel ez egy önkormányzat által szervezett dolog lesz, erről szerződést kell írni. Javaslom, hogy a 
szerződés tartalmazza, hogy a munka elvégzése után a terület tiszta állapotban kerüljön vissza.  
 
Varga Richárd polgármester: 
Készült korábban egy szerződés tervezet az akkori munkálatokhoz. Most is készítünk egyet, amit majd 
véleményez a testület. 
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Keresztes Konrád képviselő: 
Az önkormányzat aprítógépe hány milliméterig tud aprítani? 
 
Varga Richárd polgármester: 
Ha jól tudom, 15 cm-ig, 
 
Keresztes Konrád képviselő: 
A 10 cm alatti ágakat otthagynám kupacokba szedve, így az önkormányzatnak értéket adnánk. Sokkal 
többet ér a fa, mint amennyibe az aprítás kerül. A vizes fűzfa kiszárítja önmagát és használható lesz. 
 
Varga Richárd polgármester: 
Mi pont azért választottuk azt a megoldást, hogy az önkormányzatnak se pénzébe, se fizikai munkájába 
ne kerüljön, mert nincs rá kapacitás. Hiába van gépünk, de emberünk nincs. Olyan szerződést szeretnék, 
hogy az önkormányzatnak pénzébe, munkájába ne kerüljön. Az aprítógépet bérbe nem adhatjuk, mivel a 
pályázat ezt nem teszi lehetővé.  
 
Keresztes Konrád képviselő: 
Rendben, a 10 mm feletti ágakat el tudjuk vinni, az attól kisebbek a fűben elférnek.  
 
Varga Richárd polgármester: 
Mi nem tudjuk az ágakat komposztálni, tárolni, felhasználni. Nem tudjuk olyan fűtőanyaggá alakítani, 
amit pl. az óvodai fűtőberendezés elfogad.  
 
Ciuleacné Drajkó Adrienn jegyző: 
Határozzuk meg, hogy a szerződésbe milyen pontok kerüljenek be.  
 
Keresztes Konrád képviselő: 
Gyakorlatilag a területet a kiindulási állapotnak megfelelően kell átadni. A 10 mm-nél nagyobb ágakat 
elviszem a területről, én így gondolom helyesnek.  
 
Piroska János képviselő: 
A 10 mm-nél kisebbekből elég sok van, mert ez képezi a lombkoronát. A szerződésben legyen 
megfogalmazva, hogy milyen feladatot kér az önkormányzat attól a vállalkozótól, aki erre a feladatra 
vállalkozni fog.  
 
Varga Richárd polgármester: 
Kérem, hogy a testület hatalmazzon fel, hogy Keresztes Konrád őstermelővel készüljön szerződés 
tervezet, amit véleményezésre megkap a képviselő testület.  
 
A testület egyhangúlag, 5 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással támogatta a javaslatot és az 
alábbi határozatot hozta: 
 
 

31/2023.(IV.25.) képviselő-testületi határozat  
 

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete Keresztes Konrád 
őstermelővel szerzősét kíván kötni a Nógrád 328 helyrajzi szám alatt található 
terület fakitermelésére vonatkozóan. A képviselő-testület felhatalmazza a 
polgármestert a szerződés megkötésére. 

 
Határidő:  2023. május 31. 
Felelős: polgármester 
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11. Ingatlanügyek 
     Előadó: Varga Richárd polgármester 

 
- Nógrád 13/1 hrszú terület állami tulajdonba adása 

 
Írásbeli előterjesztés csatolva. 
 
Varga Richárd polgármester: 
Már egyszer határozott a képviselő testület, hogy a 13 hrszú ingatlanról, jelenleg az önkormányzat 
tulajdonában van, az országos közúthálózat részeként nyilvántartott út. 
A közút kezelője kérte, hogy a tulajdon jogviszonyt akként rendezzük, hogy helyette a Hunyadi utca 
folytatása várhegy kerülő út, ami a közútkezelő tulajdonában van, legyen az önkormányzaté. Most már 
oda jutottunk, hogy peresítésre kerülnek a helyrajzi számok.  
 
Piroska János képviselő: 
Szerintem ezzel a cserével mindenki a maga területén tehet majd meg mindent az útnak az állagáért.  
 
Varga Richárd polgármester: 
Én fogom jelezni, hogy minimum egy kikátyúzott utat kapjunk meg. Ne mindjárt arra költsük a község 
pénzét, hogy a kátyúkat megjavítjuk. Közérthetően elmondva a Mátyás király utcáról van szó, melynek 
egy része a mi tulajdonunkban van, másik része a Magyar Államé, valamint a Hunyadi utca folytatása a 
vasúti átjáróig.  
 
Keresztes Konrád képviselő: 
Tehát megérkezünk a Váci útról és jobbra fordulunk, ez a Magyar Államé lesz, balra fordulva pedig 
rátérve a Hunyadi utca folytatására ismét önkormányzati tulajdon lesz? 
 
Varga Richárd polgármester: 
Igen, így van. 
 
Piroska János képviselő: 
Költség terhel bennünket? 
 
Varga Richárd polgármester: 
Nem, minden költség a Magyar Államot terheli. 
 
Keresztes Konrád képviselő: 
Arra kérlek polgármester úr, hogy a kátyúzásnál úgy képviseld majd az önkormányzatot, hogy 
tisztességes legyen a kátyúzás.  
 
Varga Richárd polgármester: 
Rendben! 
 
Keresztes Konrád képviselő: 
Nem lehet ezen még egyet csavarni és aszfaltszőnyeggel ellátni? Tulajdonba veszünk valamit, ami egy 
rossz minőségű, alap nélküli út, amit az önkormányzatnak az évek alatt majd fenntartania kell.  
 
Varga Richárd polgármester: 
Erről szó nincsen, és amit adunk, az is ugyanolyan állapotban van. Ez a lehetőség van, erről kell most 
szavazni. 
 
A testület 4 igennel, 1 ellenszavazattal és 0 tartózkodással  az alábbi határozatot hozta: 
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32/2023.(IV.25.) képviselő-testületi határozat  

 
Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete a Nógrád 

belterület 13 helyrajzi számú ingatlan megosztásával kialakuló 13/1 helyrajzi 
számú földrészletet állami tulajdonba átadja. 
A megosztással önálló helyrajzi számra kerülő, 12123 jelű országos közúti 
szakasz alatti 13/1 helyrajzi számú és a 13/2 helyrajzi számú földrészlet 
keletkezik.  
A megosztással kialakuló Nógrád 13/1 helyrajzi számú földrészlet közúti 
funkciója szerint az országos közúthálózat (12123 jelű Nógrád bekötő út) része, 
az OKA-nyilvántartásban szerepel. Az ingatlan országos közútkezelői feladatok 
ellátásához szükséges terület, ezért szükséges az önkormányzatnak átadni az 
állam részére.  
A megosztással kialakuló Nógrád 13/2 helyrajzi számú földrészlet funkcióját 
tekintve nem az országos közút része, így Magyar Közút Nonprofit Zrt. 
közútkezelői feladatainak ellátásához nem szükséges, e terület az önkormányzat 
tulajdonában marad.  
A képviselő-testület felkéri a polgármestert, hogy a határozat végrehajtásáról 
gondoskodjon, kezdeményezze a telekalakítási eljárást, a megosztás 
átvezettetését és arról a testületnek számoljon be.  
 
Határidő: 2023.05.31. értelemszerű és folyamatos  
Felelős: polgármester  

 
 

- Fekécs Krisztiántól és nejétől az 1136 hrszú építési telek visszavásárlása 
 
Írásbeli előterjesztés csatolva. 
 
Varga Richárd polgármester: 
Az előző ülésen döntés született, hogy  - mivel a jelenlegi tulajdonos nem tudja, nem kívánja beépíteni a 
telket – így azt az önkormányzat visszavásárolja.  
A telek visszavásárlási árához készült egy kimutatás a tulajdonosok számlái, dokumentumai alapján. 
Ennek megfelelően 1.763.984 Ft-ért vásárolnánk vissza ezt az építési telket.  
 
A testület egyhangúlag, 5 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással a kérelemnek helyt adott és az 
alábbi határozatot hozta: 
 
 

33/2023.(IV.25.) képviselő-testületi határozat 
 

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete vissza kívánja 
vásárolni Fekécs Szilvia és Fekécs Krisztián László 2642 Nógrád, Kodály 
Zoltán utca 12. szám alatti lakosoktól az 1136 helyrajzi számú építési telket. 
A visszavásárlási ár: 1 763 984 Ft., amelyet az önkormányzat átutalással az 
adásvételi szerződés aláírásakor fizet meg a megadott számlaszámra. A 
testület felhatalmazza a polgármestert a szerződés megkötésére és az összeg 
kifizetésére. A kifizetést a későbbiekben ismételten eladásra kerülő telek 
vételárárának terhére kell megelőlegezni. Az adásvételi szerződés 
megkötése után az ingatlant az önkormányzat újból értékesíteni kívánja a 
34/2023(IV.25) képviselő-testületi határozat rendelkezései szerint.  
 
 Határidő: 2023. május 24. és értelemszerű 
 Felelős: polgármester 
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- Az 1136. hrszú építési telek értékesítése-hirdetmény 
 

Írásbeli előterjesztés csatolva. 
 

Varga Richárd polgármester: 
Az előző napirendi pontban visszavásárolandó 1136 hrszú telket tovább szeretnénk értékesíteni. Erről 
hirdetményt szeretnénk közzétenni. Ebben minden fontos információ, adat szerepel.  
 
A testület egyhangúlag, 5 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással az alábbi határozatot hozta: 
 

34/2023.(IV.25.) képviselő-testületi határozat 
 

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete a csatolt 
hirdetményben foglaltak szerint 6.000.000 Ft összegért visszavásárlás után 
értékesíteni kívánja az 1136 helyrajzi számú ingatlant.  
A testület felkéri a polgármestert, hogy a hirdetményt 30 napra az 
önkormányzat honlapján tegye közzé. 
Amennyiben egy vevő jelentkezik és megfelel a feltételeknek, kösse meg 
vele a hirdetményben foglaltaknak megfelelő tartalmú adásvételi szerződést.  
Amennyiben több érvényes ajánlat érkezik, gondoskodjon a licit tárgyalás 
megtartásáról és annak nyertesével kösse meg a hirdetményben foglaltaknak 
megfelelő tartalmú adásvételi szerződést. 

 
Határidő: azonnal és értelemszerű 
Felelős: polgármester 

 
 
 

- Az 1074. hrszú ingatlan értékesítése 
 

Írásbeli előterjesztés csatolva. 
 

Varga Richárd polgármester: 
Ez az ingatlan az Almáskertben található. Az ingatlan ½ tulajdonát megszereztük a Magyar Államtól, 
hogy közcélokra használjuk. A tulajdonostárs már kérte, hogy próbáljuk értékesíteni az ingatlant, mert 
ők nem kívánják már használni. Közös megállapodás szerint szeretnénk értékesíteni ezt az ingatlant. Az 
adó-és értékbizonyítvány szerint 7 M Ft az ingatlan reális értéke. Ennyiért kínálnánk a telket, a 
felmerülő költségeket közösen vállalnánk.  
 
A testület egyhangúlag, 5 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással az alábbi határozatot hozta: 
 

35/2023.(IV.25.) képviselő-testületi határozat 
 

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete értékesíteni kívánja 
az 1074 helyrajzi számú (természetben a 2642 Nógrád, Szegfű utca 11. alatt 
található), kivett hétvégi ház, udvar megnevezésű ingatlant.  
Nógrád Község Önkormányzata ½-ed tulajdoni arányú tulajdonát képezi az 
1074 helyrajzi számú ingatlan, további ½-ed tulajdoni hányad tulajdonosa 
Gerényi Zoltánné budapesti lakos. A tulajdonosok közös megegyezés 
szerint 7 000 000 Forintért kívánják hirdetni az ingatlant, melynek eladása 
esetén a vételár tulajdoni aránynak megfelelően kerül megosztásra. A 
vételár a helyi viszonyoknak megfelelően került kialakításra, mindkét 
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tulajdonos egyetért vele. Az eladással kapcsolatos költségeket a 
tulajdonosok tulajdonrészüknek megfelelően közösen viselik.  
A testület eltekint a versenyeztetéstől az eladás során. A képviselő-testület 
felkéri a polgármestert a határozat végrehajtására.  

 
Határidő: azonnal és értelemszerű 
Felelős: polgármester 

 
 

- Empore Kft. kérelme 
 
Írásbeli előterjesztés csatolva. 

 
Varga Richárd polgármester: 
Az Empore Kft. képviselője azzal a kéréssel fordult az önkormányzathoz, hogy nyilatkozzunk arról, 
hogy a földhivatali tulajdoni lapról törlésre kerüljön a „tartalék intézményi terület” bejegyzés, hiszen így 
a telek nem megosztható, nem használható.  A tulajdonos szeretné beépíteni a telket és olyan állapotba 
hozni, hogy az méltó legyen a település központjához. Kérem, hogy támogassuk a kérelmet. 
 
A testület egyhangúlag, 5 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással támogatta a kérelmet és az 
alábbi határozat született: 
 

36/2023.(IV.25.) képviselő-testületi határozat 
 

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete nyilatkozik, hogy a 
Nógrád Hunyadi utca 51., 340 helyrajzi szám alatt található ingatlanra 
bejegyzett tartalék intézményi terület előjogával nem kíván élni.  

 
Határidő: 2023. május 15. 
Felelős: polgármester 

 
 

- 1109 hrszú ingatlanról jelzálogjog törlése 
 
Írásbeli előterjesztés csatolva. 

 
Varga Richárd polgármester: 
Egy új építési telekről van szó, az adásvételi szerződésbe belekerült a beépítési kötelezettség 
biztosítására az elidegenítési tilalom. Az ingatlan beépítésre került, a használatbavételi engedélyt 
bemutatták, kérik a jelzálogjog törlését.  
 
A testület egyhangúlag, 5 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással támogatta a kérelmet és az 
alábbi határozat született: 
 

37/2023.(IV.25.) képviselő-testületi határozat 
 

Nógrád Község Önkormányzatának Képviselő-testülete hozzájárul, hogy a 
Nógrád 1109 helyrajzi számú, természetben a Nógrád, Jókai Mór utca 8. számú 
ingatlanra bejegyzett beépítési kötelezettség és elidegenítési tilalom beépítési 
kötelezettség biztosítására törléséhez. 

 
Határidő: 2023. 04.30. 
Felelős:  polgármester 
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12. Polgármester szabadságolási ütemterve 
Előadó: Varga Richárd polgármester 

 
Írásbeli előterjesztés csatolva. 

 
Varga Richárd polgármester: 
Ezt a szabadságolási tervezetet minden évben el kell készíteni. A tavalyi évből áthozott 33 nap 
szabadságot május 31-ig tervezem kivenni.  
 
A testület 4 igennel, 0 ellenszavazattal és 1 tartózkodással támogatta a polgármester szabadságolási 
ütemtervét és az alábbi határozatot hozta: 
 
 

38/2023.(IV.25.) képviselő-testületi határozat 
 

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő testülete Varga Richárd 
polgármester szabadságolási ütemtervét az alábbiak szerint fogadja el: 2022. 
évről áthozott szabadságot, 33 napot május 31-ig vesz ki.  

 
2023. évben összesen 43 napot az alábbi ütemezés szerint vesz ki:  
júniusban 5 napot  
júliusban 10 napot  
augusztusban 11 napot 
 szeptemberben 4 napot 
októberben 5 napot  
decemberben 8 napot  

 
A testület felkéri a polgármestert, hogy a határozat végrehajtásáról 
gondoskodjon. 
 

  Határidő: értelemszerű és folyamatos 
  Felelős: polgármester 
 

 
13. Egyebek 

 Előadó: Varga Richárd polgármester 
 
- Tűzoltó Egyesület támogatási kérelme 

 
Írásbeli előterjesztés csatolva. 

 
 

Varga Richárd polgármester: 
A Tűzoltó Egyesület kérelmében leírta, hogy mire fordítanának a támogatást. Az önkormányzat minden 
évben lehetőségeihez mérten támogatja a civil szervezeteket. Főként azokat a szervezeteket illik 
támogatnia az önkormányzatnak, akik ilyen feladatellátásban vesznek részt, mint a Tűzoltó Egyesület. A 
beadványban 250-300 ezer forintos támogatási összeg van megjelölve.  
 
Piroska János képviselő: 
Mindannyiunk számára világos, hogy a Tűzoltó Egyesület értünk, a faluért van. Meg kell őket 
segítenünk. Ez kötelességünk.  
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Karcag Sándorné képviselő: 
Én is támogatom és 350.000 Ft-ot javaslok.  
 
Keresztes Konrád képviselő: 
Én 500.000 Ft-ot javaslok. 
 
Varga Richárd polgármester: 
Furcsán veszem azt, hogy senki nem kérdezte meg, hogy miből. Ezt is beszéljük meg. 
 
Karcag Sándorné képviselő: 
Én azért javasoltam 350.000 Ft-ot, mert úgy gondolom, hogy ezt azért ki tudjuk fizetni. Ha úgy alakul a 
költségvetésünk, nem zárja ki, hogy év végén még ne kapjanak.  
 
Kelemen Gyuláné képviselő: 
A tiszteletdíjakból lehet felajánlást is tenni. Ez is egy megoldás lehet. 
 
Karcag Sándorné képviselő: 
Most az van, hogy a tiszteletdíj számfejtve van, fel kell venni. Attól támogatjuk a szervezeteket, akiket 
akarunk. Csendben annak adod, akinek akarod. 
 
Keresztes Konrád képviselő: 
Biztos fel kell venni?  
 
Karcag Sándorné képviselő: 
Igen, biztos. 
 
Varga Richárd polgármester: 
Az előzőekben úgy döntöttek a képviselők, hogy számfejtve kérik a tiszteletdíjukat, de lehet úgy is 
rendelkezni, hogy átutalásra kerüljön egy általuk megjelölt szervezetnek.  
 
Karcag Sándorné képviselő: 
Az akkori pénzügyes azt mondta, hogy így törvényszerű.  
 
Varga Richárd polgármester: 
Körbejárjuk ezt, most Kelemen Gyuláné képviselő által elmondottakat nem vesszük javaslatként. Tehát 
van két módosító javaslat és az eredeti, ami a kérelemben szerepel. 
 
Keresztes Konrád képviselő: 
Az eredetit azt hogyan határozzátok meg, 250.000 Ft, vagy 300.000 Ft? 
 
Lestyán Tamás érdeklődő állampolgár, az ÖTE tagja: 
A 250.000 Ft a minimum, tehát ami le van írva költség, a plusz 50.000 Ft fedezné az üzemanyagot is.  
 
Varga Richárd polgármester: 
Aki egyetért azzal, hogy 350.000 Ft-tal támogassuk az Önkéntes Tűzoltó Egyesületet, kérem, hogy 
kézfelemeléssel jelezze! 
 
A testület 4 igennel, 1 ellenszavazattal és 0 tartózkodással támogatta a javaslatot és az alábbi határozatot 
hozta: 

39/2023.(IV.25.) képviselő-testületi határozat 
 

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete a Nógrádi Önkéntes Tűzoltó 
Egyesület kérelmére az egyesület működési költségeihez 350.000 Ft összegű 
támogatást nyújt. 
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A támogatás kifizetése a tartalékkeret terhére történhet. 
A testület felkéri a polgármestert, hogy a döntésről a kérelmezőt értesítse. A 
rendeletben foglaltak szerint a támogatási szerződést kösse meg, és az összeg 
kiutalásáról legkésőbb 2023. május 30-ig intézkedjen. 
A felhasználásról az elszámolást 2024. január 31-ig kérje számon, és a szükséges 
átcsoportosításról intézkedjen. 

 
Határidő: azonnal, a rendeletben és a megállapodásban foglaltak szerint, értelemszerű  
Felelős: polgármester 

 
A testület 1 igennel, 0 ellenszavazattal és 4 tartózkodással nem támogatta az 500.000 Ft-ra tett 
támogatási javaslatot és az alábbi határozatot hozta: 
 

40/2023.(IV.25.) képviselő-testületi határozat 
 

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő testülete nem támogatja a 
Nógrádi Önkéntes Tűzoltó Egyesület 500.000 forinttal történő támogatására 
vonatkozó javaslatot. 

 
  Határidő: azonnal 
  Felelős: polgármester 
 
Varga Richárd polgármester: 
Aki egyetért azzal, hogy 300.000 Ft-tal támogassuk az Önkéntes Tűzoltó Egyesületet, kérem, hogy 
kézfelemeléssel jelezze! 
 
Keresztes Konrád képviselő: 
Jegyző Asszony, itt most összekuszálódott a rendszer, polgármester úr nem jól szavazott, nincs 
összhangban önmagával.  
 
Ciuleacné Drajkó Adrienn jegyző: 
Szavazhat így is, úgy is. Szavazhat mindháromnál igennel, nem kell összefüggést keresni a három 
javaslatban. Minden módosító javaslatot elő kell terjeszteni, mindenki úgy szavaz, ahogy akar. 
 
Keresztes Konrád képviselő: 
A képviselőnek nem kell a fejében tartania, hogy a-t, vagy b-t, vagy c-t akar? 
 
Ciuleacné Drajkó Adrienn jegyző: 
Az már egy másik kérdés. 
 
Keresztes Konrád képviselő: 
Én mindegyikre szavazok akkor.  
 
A testület 1 igennel, 3 ellenszavazattal és 1 tartózkodással szintén nem támogatta a 300.000 Ft-ra tett 
támogatási javaslatot és az alábbi határozatot hozta: 
 

41/2023.(IV.25.) képviselő-testületi határozat 
 

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő testülete nem támogatja a 
Nógrádi Önkéntes Tűzoltó Egyesület 300.000 forinttal történő támogatására 
vonatkozó javaslatot 

 
  Határidő: azonnal 
  Felelős: polgármester 
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- Gombár Györgyi kérelme 
 

Írásbeli előterjesztés csatolva. 
 
Varga Richárd polgármester: 
Itt egy külterületi ingatlan villamosenergia hálózat kiépítésével kapcsolatban érkezett kérelem. A 
szolgáltató ajánlata szerint kb. 23 M Ft-ba kerülne az elektromos áram eljuttatása. Kérdezik, hogy 
hogyan tudná ezt az önkormányzat anyagilag, vagy egyéb módon. Azt gondolom, hogy erre a 
beruházásra a költségvetésünk terhére nincsen fedezet. Támogatni azzal tudnánk, ha adódna pályázati 
lehetőség.  
 
Keresztes Konrád képviselő: 
El kellene az önkormányzatnak gondolkodnia azon, hogy meddig engedjük, hogy oszloperdők csúfítsák 
a területeinket. Az a szép, ami a földben van, a többi nem szép. Ennyi pénzért sokkal olcsóbban kapnak 
alternatív megoldást. 
 
Varga Richárd polgármester: 
Az írják, hogy az ingatlanjaiktól 660 méterre lévő kereszteződésben található oszlopra nem engedi a 
szolgáltató, hogy rákössenek. A szolgáltató Berkenyéből szeretné egy új földkábellel fejleszteni a 
területet. 
 
A testület egyhangúlag 5 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással a kérelmet nem támogatta és az 
alábbi határozat szerint döntött: 
 

42/2023.(IV.25.) képviselő-testületi határozat 
 

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete Gombár Györgyi és 
Lhotsky András villamosenergia hálózat kiépítésével kapcsolatos kiadásait 
jelenlegi anyagi helyzete miatt nem kívánja támogatni. Pályázati lehetőség 
esetén a képviselő-testület együttműködik a kérelmezőkkel.  

 
  Határidő: 2023. május 15. 
  Felelős: polgármester 
 

 
- Váci utcai lakosok kérelme 

 
Írásbeli előterjesztés csatolva. 
 
Varga Richárd polgármester: 
22 fő Váci utcai lakos fordult hozzánk kérelmével. Több helyen rossz állapotú a járda, ennek javítását 
kérik, mert szerintük ez balesetveszélyes. Valóban szükséges lenne a javítása, a fizikai állománnyal meg 
fogjuk ezt rövid időn belül oldani.  
A kérelemnek van egy másik része is, szeretnék, ha a község szélén a Váci utca 66. és 70. számoknál is 
megállnának a buszok. A területek az önkormányzat tulajdonát képezik, ugyanakkor a Közút 
kezelésében van. Ez komoly feladat a szakhatósági eljárásban és tervezésben is. Arról tudunk most 
dönteni, hogy továbbítsuk-e az igényt az illetékesek felé, készüljön-e költségkalkuláció stb. Ezt az ügyet 
nagyon körül kell járni, ez több évet is igénybe vehet.  
 
Piroska János képviselő: 
Ez egy lakossági kezdeményezés, amit leírtak, az mind igaz. Ahhoz, hogy meg tudjuk valósítani, 
szükségünk van alapinformációkra. Meg lehetne keresni a Volánt, a Közútkezelőt, ők tudnak statisztikai 
adatokkal szolgálni. Írják le, milyen szabályok szerint lehetne menni, mielőtt a testület dönt.  
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Varga Richárd polgármester: 
Képviselő asszony jelezte, hogy még egy kérelem szerepel a beadványban, a Váci utca 70. szám fölötti 
területen sok a szemét, valamint patkányok és rókák búvóhelye. Ennek az állapotnak a megszüntetését is 
kérik a lakosok. Mi már többször felszólítottuk a tulajdonosost az ingatlan rendbetételére, de 
eredménytelenül. Megpróbáljuk saját költségen rendbe tenni és később azt behajtani a tulajdonoson.  
 
A testület egyhangúlag 5 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással a javaslatokat támogatta és az 
alábbi határozatot hozta: 
 

43/2023.(IV.25.) képviselő-testületi határozat 
 

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete a Váci utcai lakosok 
kérelme alapján buszmegálló létesítése céljából felveszi a kapcsolatot az 
érintett hatóságokkal, szervezetekkel és feltérképezi a lehetőségeket. 
A képviselő-testület felkéri a polgármestert intézkedjen a Váci utcában 
található járda javításáról, továbbá a Váci utca 70. szám feletti terület rendbe 
tételéről.  
 
Határidő: 2023. május 31. 

  Felelős: polgármester 
 
 
 

- Horváth Erzsébet és Szabóné Velki Erzsébet kérelme 
 
 
Varga Richárd polgármester: 
Ezzel a beadott kérelemmel most nem kell foglalkoznunk, mert jelezték, hogy megoldódott a probléma. 
 
 
 

- Várjátékok előkészítése 
 
Írásbeli előterjesztés csatolva. 
 
Varga Richárd polgármester: 
Múlt héten csütörtökön a Magyar Nemzeti Vagyonkezelő levélben tájékoztatta az önkormányzatot, hogy 
a vár területén semmilyen rendezvény nem tartható. Felkérem a jegyző asszonyt, hogy ismertesse a 
részleteket. 
 
Ciuleacné Drajkó Adrienn jegyző: 
A Várjátékokat 2023. június 10-re tervezte a testület. Ezen az ülésen a rendezvény forgatókönyvéről, 
költségvetéséről, kiadásairól, bevételeiről, fellépőkről szerettünk volna beszélni, azonban a vár területét 
hamarosan le fogják zárni. Az Örökségvédelmi Hatóság állásfoglalása szerint a vár balesetveszélyes. 
Kötelezte a Nemzeti Vagyonkezelőt, hogy az általuk előírt karbantartási munkálatokat végezze el. Nem 
tudjuk, hogy meddig tartanak majd ezek a munkálatok, illetve, hogy mennyire érint bennünket.  A 
felújítást valószínűleg régészeti feltárások fogják megelőzni.  
A megküldött végzésben leírják, hogy már maga a kapu is balesetveszélyes, sok a lehullott kő, az 
öregtorony állapota leromlott, a külső várfal rossz állapotú, a lakóépületekre is veszélyesek lehetnek a 
lehulló kődarabok. A várat a látogatók elől is le kell zárni.  
A testületnek most arról kellene dönteni, hogy a Várjátékok rendezvény teljesen elmaradjon, vagy 
részben megtartásra kerüljön-e. Ha igen, hol, milyen formában? 
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A mellékelt térképen látható, hogy mely terület a Magyar Államé, mely terület az önkormányzaté. Tehát 
a vár a miénk, a belső vár az államé.  
 
Varga Richárd polgármester: 
Próbáltam elérni azt, hogy csak annak a környezetét zárják le, amit muszáj. Egyik szemem sír, a másik 
nevet. Sír azért, tudjuk, hogy milyen hatása lesz annak a köztudatban, hogy a vár nem látogatható. 
Nekünk csak a vár van, ami úgymond ide vonzza a látogatókat. Sír azért is, mert semmilyen 
rendezvényt nem tarthatunk és a rendezvénynaptárunkban több olyan program is szerepel, ami ott 
kerülne megtartásra.  
Örülök viszont annak, hogy végre talán fókuszba kerülnek olyan dolgok, amik eddig elmaradtak. 2019-
ben még nem ítélték annyira veszélyesnek a lakótorony állapotát. Azóta viszont sok kő hullott le, ami 
balesetveszélyes. Reméljük, hogy tényleg elindul valami pozitív irányba. 
A kolléganők nagyon sokat dolgoztak a rendezvénnyel kapcsolatban, szinte már aláírt szerződések 
vannak, forgatókönyvek.  
Valószínűleg napokon belül intézkedni kell arról, hogy a várkapunál le lesz zárva a vár.  
Arra is gondoltunk, hogy egy olyan mezőn, ahonnan jól látható a vár megtartani egy csatajelenetet, 
esetleg egy kitelepüléssel kiegészített rendezvényt lehetne tartani. Érdeklődtem ez ügyben, de azzal 
kellett szembesülnöm, hogy ezek a területek mind magántulajdonban vannak. Bármilyen javaslatot 
szívesen fogadunk, de az idő nagyon szorít.  
 
18 óra 27 perckor érkezik Kovács Ágnes képviselő. 
 
Karcag Sándorné képviselő: 
Szomorú, hogy így alakult, de úgy, hogy „várjátékok” már nem hirdethetjük. Szerintem ezt az évet úgy 
kellene megoldani, hogy egy kibővített termelői piacot tartunk. Én mást nem csinálnék. Aki idejön, az 
azt várja, ami fönt volt a várban, azt mással nem lehet pótolni.  
 
Varga Richárd polgármester: 
A klasszikus várjátékokat tényleg nem lehet megtartani. Amit Margitka mond, az jó lehet. A Banderium 
Honoris Egyesület is kitelepülhetne, hiszen nekik is vannak programjaik a várban. Esetleg a katlanban is 
lehetnének kisebb bemutatók, csatajelenetek. A civil szervezetekkel is jó lenne egyeztetni, hiszen a 
Várjátékok az önkormányzat és a civil szervezetek közös rendezvénye.  
 
Karcag Sándorné képviselő: 
A Várjátékok nevet sem adhatjuk a rendezvénynek, mert nem az lesz. Ha rendezünk is valamit, annak 
más nevet kell kitalálni.  
 
Piroska János képviselő: 
Micsoda erő, aktivitás mutatkozik az állami hatóságokban, hogy két hónappal a rendezvény előtt 
rájönnek egy olyan dologra, ami nem úgy működik, hogy állagromló, hiszen ez egy folyamat. Évek alatt 
senkinek nem tűnt fel, hogy hullik a kő. A vár átok és áldás is a falunak. Most értünk el az átok 
részéhez. A Várjátékok rendezvény tette fel a koronát arra, hogy ennek a várnak a hasznosulásában mit 
lehetne a viszonyokhoz képest kihozni. Mire bármi történhetne itt, az legalább 5 év.  
A megküldött levélből az tűnik ki, hogy csak a jogszabályra való hivatkozás van kiemelve benne, 
amelyben tiltanak dolgokat, de nem látok kreatív segítő együttműködést.  
 
Varga Richárd polgármester: 
Még nincs egy éve, hogy a Vagyonkezelő képviselőjével végigjártuk a várat, akkor ezek a problémák 
még nem merültek fel. Akkor csak az oltalom bástyához vezető lépcső javításáról volt. szó. Remélem, 
hogy itt nem szándékosságról van szó.  
A március 21-i bejáráson a statikus mérnök megtekintette az állapotokat. Akkor az az intézkedés 
született, hogy a lakótorony 10 méteres körzetét le kell zárni a látogatók elől. Most már ez nem elég, az 
egészet kérik lezárni.  
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Piroska János képviselő: 
Önmagától egy eljárás nem indul el, van egy alapkezdeményezése. Az a kérésem a vezetőség felé, hogy 
írjanak egy levelet annak, aki ezt a végzést küldte. Joga van az önkormányzatnak ahhoz, hogy 
tudomására legyen hozva az, ki volt az, akitől ez az eljárás elindult, aki felhívta a figyelmet arra, hogy a 
várban komoly életveszélyt jelentő falszakaszok vannak.  
Ha lezárják a várat, kialakul a településen egy olyan tudatátalakulás, hogy erre a várra már nincs 
szükség.  
 
Varga Richárd polgármester: 
A lakótorony állagromlását a Nógrád Várának Megmentéséért Alapítvány indította és jelezte a Nemzeti 
Vagyonkezelő felé. Erre ők reagáltak, statikust hívtak, értesítették az Örökségvédelmi Hatóságot, aki 
kötelezte a tulajdonost az intézkedések megtételére.  
 
Karcag Sándorné képviselő: 
Ha már köteleznek a vár lezárására, nem tudunk mit tenni. Ki vállalja a felelősséget azért, ha baleset 
történik?  
 
Keresztes Konrád képviselő: 
Nógrádon a Vadaspark is tud sok élményt nyújtani, oda is hívhatunk látogatókat.  
 
Piroska János képviselő: 
Annak idején polgármesterként sokat harcoltam azért, hogy ne kerüljön az önkormányzat tulajdonába a 
vár. Addig jó, amíg a várnak csak kezelői vagyunk. Minket nem tántorít el semmiféle hatósági 
fenyegetés, a hatóság tegye a dolgát, tegyenek lépéseket, hogy a Nógrádi vár a lehető legrövidebb időn 
belül látogatható legyen! Ezt határozatba kell foglalni. Meg kell érteniük, hogy nekünk fontos a 
Várjátékok, petíciót kell benyújtani.  
 
Keresztes Konrád képviselő: 
És az mit fog érni? A levélben köteleztek a lezárásra, innentől kezdve minket eltiltottak.  
 
Dávid Barbara érdeklődő állampolgár, a Polgárőr Egyesület elnöke szót kér, a polgármester ezt 
engedélyezi. 
 
Dávid Barbara érdeklődő állampolgár, a Polgárőr Egyesület elnöke: 
Ki fogja felügyelni, koordinálni a vár lezárását? 
 
Ciuleacné Drajkó Adrienn jegyző: 
Szerintem ez nem a mi dolgunk, ezt majd ők intézik.  
 
Dávid Barbara érdeklődő állampolgár, a Polgárőr Egyesület elnöke: 
A kaputól lesz lezárva és onnantól mi fog történni? 
 
Varga Richárd polgármester: 
Addig felmehet a látogató. 
 
 
Dávid Barbara érdeklődő állampolgár, a Polgárőr Egyesület elnöke: 
Hogy lesz kiírva, hogy a vár nem látogatható? Csak a belső várra fog vonatkozni? 
 
Ciuleacné Drajkó Adrienn jegyző: 
Dönthet úgy a testület, hogy a saját útját is lezárja.  
 
Varga Richárd polgármester: 
Egyelőre várjuk meg, hogy az önkormányzattól milyen intézkedéseket fognak kérni.  
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Dávid Barbara érdeklődő állampolgár, a Polgárőr Egyesület elnöke: 
Az önkormányzat oldalán ne úgy legyen meghirdetve, hogy a vár nem látogatható, mert az lenne jó.  
 
Varga Richárd polgármester: 
Valószínűleg lesz majd egy közös bejárás, utána tudunk kiadni egy közleményt, amit a lakosság és az 
idelátogatók részére készítünk.  
 
Kelemen Gyuláné képviselő: 
Ez most mindenkinek hirtelen jött, nehéz eldönteni, mi lenne a jó. A levélben leírtakat úgy tudom 
elképzelni, hogy lezárják a várat, mert van tervük vele.  
 
Varga Richárd polgármester: 
Valószínűleg még nincs tervük.  
 
Kelemen Gyuláné képviselő: 
Javaslom, hogy később, 4-5 nap múlva döntsünk, hogy még át tudjuk gondolni. Lehetne egy rendkívüli 
ülést tartani. 
 
Keresztes Konrád képviselő: 
Ez ellen tiltakozom, rendkívüli testületi ülést ne csináljunk, főleg kamerák nélkül.  
Kelemen Gyuláné képviselő: 
A civil szervezeteket is meg kell szólítani, biztos van ötletük, javaslatuk.  
 
Keresztes Konrád képviselő: 
Nagyszerű! Legyen a következő ülésen a megbeszélés. 
 
Varga Richárd polgármester: 
Az május végén lesz, az már késő. Nekem az a határozati javaslatom, hogy Várjátékokat nem 
rendezünk, de helyette azon a napon egy kibővített piacot tartunk kitelepüléssel. A rendezvénynaptárt 
nem kell módosítani. 
 
Keresztes Konrád képviselő: 
Szerintem ez ártana, ez a minőséget jelentősen csökkentené.  
 
A testület 5 igennel, 0 ellenszavazattal és 1 tartózkodással támogatta a polgármester javaslatát és az 
alábbi határozatot hozta: 
 

44/2023.(IV.25.) képviselő-testületi határozat 
 

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete a belső vár lezárása 
miatt nem tudja megrendezni a VIII. Nógrádi Várjátékok rendezvényt. A 
várjátékokkal egy napra tervezett (2023. június 10.) termelői piacot és 
kézműves vásárt kibővítve kívánja megrendezni a várfeljárónál.  

 
  Határidő: 2023. június 10. 
  Felelős: polgármester 
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- Élhető településfejlesztés Nógrád községben kiviteli tervdokumentáció készítőjének 

kiválasztása 
 
Ciuleacné Drajkó Adrienn jegyző: 
A pályázat keretében a tó körüli terület fejlesztése, parkosítása, mosdók kialakítása, felnőtt fitnesspark 
létesítése történne. Most a kiviteli tervdokumentáció elkészítőjét kell kiválasztani.  
Az ajánlattételi felhívásokat kiküldtük erre vonatkozóan, melyekre három ajánlat érkezett be. A 
legkedvezőbb árajánlat 1.524.000 Ft. Ez az összeg elszámolható lesz a pályázatból. A tevékenység 
engedélyköteles lesz a mosdó és raktárépület építéséhez, mivel ezek nem lakóépületek.  
 
Keresztes Konrád képviselő: 
Mekkora épületek lesznek? 
 
Ciuleacné Drajkó Adrienn jegyző: 
Egy kb. 20 m2-es épület lesz akadálymentes mosdóval, a másik fele pedig raktárépület lesz.  
 
Karcag Sándorné képviselő: 
Mekkora a pályázati összeg? 
 
Ciuleacné Drajkó Adrienn jegyző: 
31 M Ft.  
 
A testület egyhangúlag 6 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással az alábbi határozatot hozta: 
 

45/2023.(IV.25.) képviselő-testületi határozat 
 

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete a TOP-PLUSZ-1.2.1-
21-NG1-2022-00061 kódszámon „Élhető településfejlesztés Nógrád 
községben” elnevezésű projekt kiviteli tervdokumentációjának elkészítésére 
Varga János vállalkozót bízza meg 1 524 000 forintos árajánlata alapján.  
 

  Határidő: 2023. május 15. 
  Felelős: polgármester 
 
Kovács Ágnes képviselő: 
Mikorra várható ennek megvalósulása? 
 
Ciuleacné Drajkó Adrienn jegyző: 
Valószínűleg még idén, az engedélyektől függ. 
 
Varga Richárd polgármester átadja Karcag Sándorné képviselőnek Fűke Szabolcs evangélikus lelkész 
levelét és meghívóját, aki ezt felolvassa a testületnek. A május 7-én tartandó ünnepségre mindenkit 
szeretettel várnak.  
 
Napirend utáni hozzászólások: 
 
Debreceniné Králik Tünde a Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat elnöke elmondja, hogy az Anyáknapi 
ünnepség szintén május 7-én kerül megrendezésre 13 órakor, melyre szeretettel hívnak és várnak 
mindenkit.  
 
Karcag Sándorné képviselő: 
A tónál van halőr? 
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Varga Richárd polgármester: 
Igen van, anélkül nem lehet üzemeltetni a tavat. A diósjenői halőr van itt is szolgálatban, de lehet, hogy 
hamarosan elvállalja a feladatot egy nógrádi fiatalember. 
  
Miután egyéb kérdés, észrevétel nem volt, a polgármester megköszönte a jelenlévőknek az aktív 
részvételt és az ülést 19 órakor berekesztette. 
 

k.m.f. 
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                                jegyzőkönyv hitelesítő                                  jegyzőkönyv hitelesítő 


